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Osa võtsid komisjoni liikmed: Kaire Uiboleht, Kaia Pruuli, Janika Tõntsel, Ülar Morel, Jaanus 
Kala ja Kadri Hillak. 
Koosolekul ei osalenud komisjoni liikmed: Anu Silm, Leili Väisa, Merle Tombak ja Egely Pruuli.
Koosolekule kutsutud: Ly Kalmet- Lusti Lasteaia direktor, Merike Prätz- vallavanem ja Kalev 
Joab- arenguspetsialist.

Komisjoni liige Kaia Pruuli tegi ettepaneku lisada komisjoni tööplaani kultuuritöö korraldamine 
Tsoorus. 
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3. Võrumaa Mängudel osalemine (SI jaamast)
4. Haridus- ja kultuurikomisjoni 2017. a. töökava arutelu 
5. Muud küsimused

1. Lusti Lasteaia arengukava

Ettekandega esines Lusti Lasteaia direktor Ly Kalmet.
Arengukava on koostatud oma meeskonnaga, milles osales 5 liiget - oma töötajad vabatahtlikkuse 
alusel. Eesmärk oli koostada arengukava võimalikult lühike ja konkreetne, kuna dokument on 
asutuse töö aluseks. Arengukava koostamisel lähtuti sisehindamise aruandest. 

Kaire Uiboleht: Kas on mõni olulisem valdkond, mis vajab arendamist?
Ly Kalmet: Kõik on oluline, mis arengukavas on ära toodud. 

Kadri Hillak: Kuidas mõtlete läbi viia rahulolu küsitluse laste seas?
Ly Kalmet: Küsimustik koostatakse ainult koolieelikutele.

Kaire Uiboleht: Parendustegevuse all on esimene lause - „kaasata huvigruppe ja personali ning 
delegeerida ülesandeid ja jagada vastutust juhtkonna, personali, hoolekogu tasemel”, mida see 
tähendab?
Ly Kalmet: Hoolekogu kaasamine haridusasutustes on keeruline probleem, kuna liikmed ei tea, 
mis on hoolekogu ülesanded, et mida nad peaksid  ja võiksid teha (nt ürituste organiseerimine). 
Kui hoolekogu liikmed saavad ülesannetest teadlikuks, siis osad neist ei soovi enam hoolekogu 



liikmed olla. Probleem on ka selles, et hoolekogu liikmed vahetuvad igal aastal, aga mitte täies 
koosseisus. Hoolekogu koosneb iga rühma esindajast, vallavalitsuse esindajast, õpetajate 
esindajast (tuleneb lasteaia põhimäärusest ja koolieelse lasteasutuse seadusest). Lapsevanem, kelle 
laps lõpetab lasteaias käimise, ei ole enam hoolekogu liige. 
 
Kadri Hillak:  Arengukavas on eesmärk „Ühtlustada kasvatuspõhimõtted lapsevanematega“. 
Kuidas see saavutatakse? 
Milline on tagasiside vanematelt, kas võtavad soovitusi omaks?
Ly Kalmet: See on pidev töö lastevanematega. Tagasiside on erinev, sõltub vanematest.

Kaire Uiboleht: Võtta tööle eripedagoog, mida siin on mõeldud?
Ly Kalmet: Eripedagoogi tööülesandeks oleks erivajaduse määramine, koostöö logopeediga, pere 
toetamine, lapse aitamine tema arengus ja lasteaia õpetajate juhendamine. Esialgu plaanime 
eripedagoogi tööle võtta 0,5 kohaga.

Kalev Joab: Lusti Lasteaial välja kujunenud omanäoline kontseptsioon?
Ly Kalmet: Lusti Lasteaed kuulub Tervist Edendavate Lasteaedade võrgustikku,  alates 2011. 
aastast tegutseb Kakukese rühmas Võrukeelne keelepesa rühm, enamuses rühmades kasutatakse 
Hea Alguse lapsekeskset metoodikat, alates 2009. aasta lõpust on lasteaed liitunud Avastustee 
projektiga.

Kaire Uiboleht: Tegemist on lühikese arengukavaga, milles on selgelt välja toodud probleemid ja 
eesmärgid.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, esitada määruse eelnõu volikogule kinnituseks.

2. Kultuuri- ja spordivaldkonnas tegutsevate noorte toetuste taotluste läbivaatamine ja 
ettepanekute tegemine vallavalitsusele

Kaire Uiboleht: Laekunud on 7 taotlust.
Kahe taotleja (Kaspar Kõiv ja Kevin Grihin) taotlus ei vasta nõuetele: taotlust saab esitada EV 
tasemel tunnustatud sportlane ja taotlus peaks olema vormistatud selleks ettenähtud blanketile.
Komisjoni liikmed otsustasid neid kahte taotlust mitte menetleda.

Kaire Uiboleht informeeris, et 18 000 eurost on toetusteks on eraldatud 14 210 eurot, 
noorteprojektideks on eraldatud 1000 eurot ning üritusteks ja noorsportlastele on vahendeid 2790 
eurot.

- Robi Niit tegeleb jalgrattaspordiga aastast 2012. Kulutused 2017. aastal jalgrattavõistluste 
osavõtutasudeks Estonian CUP maastikurattasari 144 eurot, Filter maanteerattasari 156 eurot, 
Haanja100 maastikurattamaraton 84 eurot, Tartu rattamaraton ja rattaralli 80 eurot. Lisanduvad 
väiksemate võistluste osavõtutasud. EMV litsentsitasu jne. Vajalikud on talve- ja kevadlaagrid 
Hispaanias kogukestvusega 5 nädalat ja maksumusega ca 1 500 eurot. Lisanduvad kulud 
transpordile, jalgrataste hooldusele ja remondile jne.
Saavutused: 2016 aastal saavutas Eesti MV maastikuratta teatekrossis I koha ja Eesti meistri tiitli, 
Eesti MVel maastikurattakrossis vanuserühmas MU23 II koha, Eesti MV-el talikrossis 
vanuserühmas MU23 III koha. Estoniancupi maastikurattamaratonisarjas saavutas hooaja 
kokkuvõttes vanuserühmas U23 II koha. 
Taotletav summa 1000 eurot.



- Kergejõustikuklubi Lõunalõvi taotlus:
Sihtotstarve (konkreetne tegevus, mille jaoks toetust taotletakse): 
Osavõtt Eesti MV-st 150,00 
Spordihallide rent treeninguteks 300,00 
Varustuse uuendamine 200,00 
Ettevalmistuslaagrid 350,00 
Markus Salumäe õpib Tallinnas Audentese Spordikoolis, Tuule Müürsepp õpib ja treenib Tartus, 
aga mõlemad võistlevad Kergejõustikuklubi Võru Lõunalõvi all. 
Saavutused:
2016. a Eesti MV-l võitis Tuule Müürsepp kulla ja pronksi NJ klassis, Markus Salumets sai 2 
medalit.
Taotletav summa 1000 eurot.

- Andre Kurg tegevusvaldkond mootorisport – rallikross.
Toetust taotleb Euroopa Meistrivõistlustel hooajal 2017 osalustasude tasumiseks.
Tegevuskohad: Eesti - Misso, Laitse, Vasalemma, Audru ja Elva ning lisaks Euroopa Liit 
(Portugal 21 – 23.04.2017; Belgia 12-14.05.2017; Rootsi 30.06-02.07.2017; Prantsusmaa 01-
03.09.2017; Läti 15-17.09.2017; Saksamaa 29.09-01.10.2017.
Suurim saavutus 2016. a oli Põhja-Euroopa rallikrossi NEZ MV I koht ehk siis Andre KURG on 
2016 aasta Põhja-Euroopa MEISTER klassis Super 1600.
Taotletav summa 3000 eurot.

- Karl Pruuli tegeleb jalgrattaspordiga.
Taotleb toetust treeninglaagrisse minekuks lennupilet 255.-, majutus 216.-, jalgrattarent 194.-, 
toitlustus 100.-, kindlustus (õnnetusjuhtum treeninglaagri perioodiks) 60.-.
Saavutused: Estonian Cup maastikurattasarja kokkuvõttes M18 vanuseklassi 2 koht (2 etapivõitu, 
2 kolmandat kohta etapil).
Taotletav summa 500 eurot.

- Erko Sibul  tegevusvaldkond mootorisport – rallikross.
Toetust taotleb Eesti Meistrivõistlustel Veoautokrossis hooajal 2017 osalustasude tasumiseks.
Eesti Meistrivõistlustel osalemiseks vajaliku aastase litsentsitasu tasumiseks.
Tegevuskohad: Tapa autokross 03.06.2017, Piiroja autokross 21-22.06.2017, Hinsa autokross 
29.07.2017, Smiltene (Lätis toimuv EMV etapp) 27.08.2017, Varstu autokross 09.09.2017, 
Vasalemma autokross 07.10.2017.
Saavutused: 
2015 aastal- EMV Veoautokrossis hooaja kokkuvõttes III-koht
2016 aastal- EMV Veoautokrossis hooaja kokkuvõttes II-koht
Taotletav summa 500 eurot.

Komisjoni liikmete ettepanek oli, eraldada kõikidele taotlejatele 300 eurot, kokku 1800 eurot. 
MTÜde projektitoetusteks   jääks järele veel 990 eurot. 

3. Võrumaa Mängudel osalemine (SI-jaamast)

Võrumaa Spordiliidu algatusel korraldatakse tervisepäevakuid ja osavõttu on võimalik 
registreerida kahel erineval viisil, SI-jaama olemasolul (kiibi abil) või nutitelefoni kaudu.
Antslas on SI jaama püsti pannud mõnikord Ülar Morel MTÜ Antsla Veloklubist.

Toimus arutelu, kas Antslas peaks keegi SI jaamaga tegelema. 
Komisjoni liikmete ettepanek oli, Antsla Vallavalitsusel SI jaama ülespanekut mitte korraldada. 



16.05 lahkus Kaia Pruuli

4. Haridus- ja kultuurikomisjoni 2017. a töökava

HARIDUS- JA KULTUURIKOMISJONI TÖÖKAVA 2017. AASTAKS 

NB! Tegemist on dokumendiga, mis töö käigus võib muutuda, kuid on toodud üldised suunad ja 
tegevused, millega käesoleval aastal tegeletakse.
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